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ZAPYTANIE PISEMNE E-4137/06
złożone przez: Bogdan Klich (PPE-DE)
do Komisji

Dotyczy: Możliwość opóźnienia rozszerzenia układu z Schengen o nowych członków UE

Strefa Schengen to część Unii Europejskiej, w której państwa dla ułatwienia podróży zrezygnowały z 
kontroli paszportowych na granicach. W ten sposób realizowana jest między innymi jedna z 
głównych wolności, przyświecająca idei wspólnej Europy, jaką jest wolność przemieszczania się 
obywateli państw członkowskich pomiędzy poszczególnymi państwami należącymi do Unii 
Europejskiej. Od dawna planowano, że nowi członkowie Unii, w tym Polska, wejdą do układu z 
Schengen w październiku 2007 roku. Dnia 15 czerwca 2006 roku, we wnioskach końcowych ze 
szczytu Unii w Brukseli zapisano, że trzeba zrobić wszystko, by październik 2007, jako termin 
rozszerzenia strefy Schengen został dotrzymany. W chwili obecnej, ze strony Komisji Europejskiej 
daje się słyszeć głosy, jakoby opóźnienie rozszerzenia układu z Schengen było nieuniknione. Jako 
przedstawiciel Polski w Parlamencie Europejskim, pragnę wyrazić swój stanowczy sprzeciw, wobec 
takiego stanowiska Komisji. Nie może być tak, że na skutek opóźnienia w budowie obiektów dla 
centrali SIS II, bądź problemów z przetargiem na komputery i oprogramowanie, czy wreszcie z 
powodu zbyt długiego procesu uchwalania podstaw prawnych dla SIS II, miliony obywateli państw – 
nowych członków Unii Europejskiej, jeszcze długo będzie musiało stać w kolejkach do okienek 
paszportowych na przejściach granicznych. Powyższa sytuacja kwalifikuje między innymi obywateli 
Polski, jako obywateli Unii Europejskiej drugiej kategorii. Każde wydłużanie, rozszerzenia układu z 
Schengen, będzie powodowało jedynie narastanie frustracji z przystąpienia do Unii Europejskiej, 
wśród obywateli państw będących nowymi członkami Wspólnoty. Do zaplanowanego pierwotnie 
terminu rozszerzenia układu z Schengen, zakreślonego na październik 2007 rok, pozostało jeszcze 
sporo czasu. Dlatego Komisja winna uczynić wszystko, aby ten termin został dotrzymany. Mając na 
uwadze powyższe proszę o wyjaśnienie, następujących kwestii: 

1. Kiedy ostatecznie nastąpi rozszerzenie układu z Schengen o nowych członków Unii 
Europejskiej w tym Polskę?
2. Co Komisja Europejska zamierza uczynić, aby zaplanowany na październik 2007 rok termin 
rozszerzenia Schengen został dotrzymany?
 


